
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 3. oktober 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1425
Er ministeren enig i, at med udsendelsen af hyrdebrevet af 3. februar 2021, så har samt-
lige kommuner/forsyningsselskaber fået et påbud om, at der skal foreligge en tilladelse 
til samtlige udledninger, og at der derved er foretaget en administrativ håndhævelse for 
alle, og som der står i Miljøstyrelsens svar af 19. september 2022, jf. journalnummer 
2021-57663, ”Hvis denne håndhævelse ikke er tilstrækkelig til at standse en ulovlighed, 
eller der er tale om en grov overtrædelse, vil styrelsen foretage en vurdering af, om 
det konkrete forhold og dermed spildevandsforsyningsselskabet skal politianmeldes”, og 
derved må det så karakteriseres som grov overtrædelse, når de samme ulovligheder 
stadig forekommer 1 ½ år efter brevets udsendelse, og vil ministeren oplyse, hvilke 
tiltag ministeren eller Miljøstyrelsen har foretaget som opfølgning på det udsendte brev til 
kommuner/forsyningsselskaber?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Erling.Bonnesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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